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Protokół Nr XL/2022 

XL sesji Rady Powiatu w Giżycku 

z dnia 28 kwietnia 2022 r. 

BR.0002.4.2022 

XL Sesję Rady Powiatu w Giżycku otworzyła o godz. 16.00  Przewodnicząca Rady 

Powiatu Monika Łępicka-Gij. Oświadczyła, iż w posiedzeniu uczestniczy 17 radnych, 
co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał. Powitała radnych oraz gości, a szczególnie Dyrektor 
Powiatowego Urzędu Pracy – Małgorzatę Żukowską, która niedawno objęła stanowisko. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 
Klauzula informacyjna: obrady są transmitowane, a po zakończeniu sesji nagranie obrad jest 

udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej. Klauzula informacyjna o przetwarzaniu 

danych osobowych wywieszona jest na drzwiach wejściowych do sali obrad. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji porządku obrad. Poinformowała, 
że w statutowym terminie nie wpłynęły uwagi do protokołu XXXIX sesji Rady Powiatu 
w Giżycku z dnia 31 marca 2022 r.   

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXXIX/2022. 
Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie.   

Protokół XXXIX sesji Rady Powiatu w Giżycku z dnia 31 marca 2022 r. został przyjęty. 

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady zwróciła się o wnioski i uwagi do porządku obrad. 
Wniosków i uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad XL sesji: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie wymaganego quorum. 
2. Przyjęcie przez Radę protokołu XXXIX sesji z dnia 31 marca 2022 r.   
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Wnioski i oświadczenia radnych. 
7. Informacja o składnikach, wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w 2021 r. 

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 
Powiat Giżycki.  

8. Sprawozdanie Powiatowego Rzecznika Konsumentów za rok 2021. 
9. Ocena realizacji „Powiatowego Programu Zapobieganiu Przestępczości oraz Ochrony 

Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego na lata 2021-2023” w roku 2021. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2022.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej Giżycko.  
12. Sprawy różne. 
13. Zamknięcie sesji.   

 

Ad. 4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
Starosta M. Drzażdżewski przedstawił Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu: 

1. Odbył się nabór na stanowisko Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Giżycku 
w związku z zakończeniem pracy i przejściem na emeryturę Pani Anny Skass. Nową 
Dyrektor została Pani Małgorzata Żukowska. 

2. Zajmują się dostosowaniem planów remontowych, inwestycyjnych do rzeczywistości, 
którą przyniosła inflacja. Na wniosek Zarządu Dróg Powiatowych musieli zwiększyć 
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kwoty do opracowania dokumentacji na przedsięwzięcia drogowe: Ryn – Rudówka, 
Jeziorowskie – Brożówka. Otrzymane oferty przetargowe znacznie przekroczyły 
zaplanowane kwoty.  

3. Podjęli uchwałę o powierzeniu stanowiska Dyrektora Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego w Giżycku z dniem 1 września 2022 r. Pani Beacie 
Bobieni, która pozytywnie przeszła konkurs na to stanowisko. 

4. Kończą się kadencje kolejnych dyrektorów w placówkach oświatowych. Ogłosili dwa 
konkursy: na stanowisko Dyrektora Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w Giżycku 
oraz na stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół Zawodowych w Giżycku.   

5. Po przyznaniu dotacji związanych z tzw. grantami pozostały niewykorzystane 
pieniądze. Teraz organizacje pozarządowe zgłaszają swoje projekty w trybie art. 19a 
ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. W takim trybie został 
złożony wniosek przez Stowarzyszenie Miłośników Mazurskiej Przyrody 
o dofinansowanie projektu „Swego nie znacie, czyli mieszkańcy Mazur 
w najcenniejszych przyrodniczych obszarach regionu” oraz wniosek Związku 
Ukraińców w Polsce na projekt „Festiwal Twórczości Dziecięcej” dzieci z mniejszości 
ukraińskiej ale będą też zaangażowane dzieci uchodźców, którzy są na naszym terenie.  

6. W ramach dofinansowania takich zgłoszeń przez organizacje pozarządowe wsparli 
kwotą 2.000 zł wniosek Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów 
Oddział Rejonowy w Giżycku na projekt pod nazwą  „Wielopoziomowy trening 
fizyczny seniorów na pływalni”.  

7. Poprzez Polski Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów dofinansowali obchody 
25-lecia Klubu Seniora „Mazury” w Giżycku.  

8. 2 kwietnia odbył się „VII Marszobieg dla autyzmu” Impreza organizowana jest 
corocznie przez Stowarzyszenie na Rzecz Dzieci Niepełnosprawnych „Podaruj 
dziecku radość” przy Szkole Podstawowej Nr 3 w Giżycku. Zadanie jest 
współfinansowane ze środków Powiatu Giżyckiego. 

9. W szkołach rozpoczęły się tzw. „Dni Otwarte Szkół”. Szkoły bardzo ciekawie 
prezentują swoje walory i namawiają potencjalnych chętnych do zapisywania się do 
poszczególnych szkół. Aktywność również pojawiła się na różnych forach 
społecznościowych poszczególnych szkół. 

10. Brali udział w uczczeniu 12. rocznicy katastrofy lotniczej pod Smoleńskiem oraz 
82. rocznicy Zbrodni Katyńskiej.  

11. Zespół Szkół Kształtowania Środowiska i Agrobiznesu w Giżycku we współpracy 
z IPN w Gdańsku zorganizował wystawę wraz z prelekcją: „Plebiscyt 1920 r. Walka 
o polskość Warmii, Mazur i Powiśla”. Szkoła ta również organizuje warsztaty dla 
nauczycieli historii i języka polskiego. Tutaj współpraca była z Delegaturą IPN 
w Bydgoszczy. 

12. Główny Geodeta Kraju przyznał wyróżnienie Powiatowi Giżyckiemu i służbom 
geodezyjnym naszego powiatu za informatyzację geodezji i kartografii.  
Starosta podziękował służbom geodezyjnym, które były zaangażowani w prace, 
bo jest to jeden z najważniejszych elementów cyfryzacji administracji publicznej.    

13. Odbyło się posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. Zostało przyjęte  
sprawozdanie dotyczące realizacji „Powiatowego Programu Zapobieganiu 
Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego na 
lata 2021-2023” w roku 2021. Do programu zostały zaproponowane wnioski, które 
uzyskały pozytywną opinię.   

14. Dotarł kolejny transport darów dla uchodźców z Ukrainy z zaprzyjaźnionego Powiatu 
Saalekreis w Niemczech. Oprócz artykułów spożywczych trafiły do nas łóżka, pościel, 
śpiwory, które zostaną wykorzystane w razie potrzeby do organizacji miejsc 
zakwaterowania. Duża część śpiworów pojechała na Ukrainę za pośrednictwem 
Związku Ukraińców w Polsce koło w Giżycku.   
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15. W maju rozpoczynamy kwalifikację wojskową.  
16. Dzisiaj po dwuletniej przerwie brał udział w konkursie kulinarnym zorganizowanym 

w Zespole Szkół Zawodowych w Giżycku. W konkursie uczestniczą przedsiębiorcy, 
którzy współpracują z ZSZ i w których firmach najczęściej odbywają się praktyki 
młodzieży. Wielkie podziękowania dla tych firm za otwartość i za fundowanie nagród 
dla młodzieży. 

17. Po przerwie w ramach Warmińsko-Mazurskiego Młodzieżowego Turnieju 
Motoryzacyjnego dzisiaj w Rynie odbyły się eliminacje powiatowe, w których brały 
udział wszystkie nasze szkoły. Celem konkursu jest zdobywanie umiejętności 
motoryzacyjnych.  

18. Sprawy uchodźców: nastąpiła znaczna zmiana w pobycie dużej części uchodźców na 
naszym terenie. Z dniem dzisiejszym uchodźcy musieli opuścić Motel przy Hotelu 
St. Bruno. Zostali przyjęci do naszych internatów. Podobną przeprowadzkę przeżyli 
mieszkańcy Centralnego Ośrodka Sportu w Giżycku, którzy zostali umieszczeni 
w zasobach Wojewody W-M w Olsztynie. Mieszkańcy Ośrodka Wypoczynkowego 
Gwarek też mają zagospodarowane miejsca. Z zasobów prywatnych, gdzie 
przebywają uchodźcy nie było sygnałów, żeby opuszczali miejsca.    

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do przedstawionego 
sprawozdania. 
J. Łożyński dołączył się do podziękowań dla Wydziału Geodezji z punktu widzenia petenta, 
który korzysta z tych usług, bo rzeczywiście działa to sprawnie. Konkluzja jest taka, 
że cyfryzacja procesów zwiększa wydajność, efektywność. Jest to bardzo fajne rozwiązanie 
dotyczące zasobu geodezyjnego.   
Starosta powiedział, że przede wszystkim musi się to przełożyć na to, żeby mieszkańcy 
zauważyli, że pewne rzeczy można załatwić szybciej.  
Starosta poinformował o trwającej przebudowie odcinka Al. 1 Maja w Giżycku 
i trudnościach z tym związanych dotyczących zamiennej organizacji ruchu. Nie usprawnią 
ruchu tak, jakby tej budowy nie było, ale trzeba zrobić wszystko, żeby złagodzić te skutki. 
I tak w przyszłym tygodniu zostanie zmieniona organizacja ruchu na ul. Traugutta 
z jednokierunkowej na dwukierunkową.  
T. Szostkowski zaapelował, żeby pracownicy Wydziału Geodezji przy najbliższej możliwej 
regulacji wynagrodzeń zostali docenieni. Jest to dla niego bardzo bliskie środowisko i wie 
jakie są tam warunki pracy i płacy.  
Starosta odpowiedział, że musi pamiętać o wszystkich pracownikach.  
M. Nowakowski stwierdził, że już w najbliższy weekend majowy w Giżycku będzie 
„armagedon” komunikacyjny. Jego praca polega na tym, że w ciągu dnia często się 
przemieszcza i już w tej chwili jest dramat. Jeżeli nie zrobimy w Giżycku wszystkich ulic 
dwukierunkowych, to turysta się zagubi. Zróbmy wszystko, co jest możliwe, zlikwidujmy 
miejsca parkingowe przy tych ulicach i pozwólmy ludziom jeździć po mieście.   
Starosta odpowiedział, że w swojej pracy będzie opierał się na opinii fachowców 
i ostatecznie to on będzie odpowiadał za organizację ruchu. Może zaplanować ruch 
dwukierunkowy na drogach, które są powiatowe, ale niektóre drogi w mieście są miejskie i do 
uzgadniania potrzebna jest jeszcze jedna strona. Wie, że ruch rzeczywiście jest uciążliwy, ale 
to tylko świadczy o tym jak ważne jest to skrzyżowanie i jak szybko musimy je wykonać. 
Oprzyjmy się na ocenie fachowców od organizacji ruchu razem z policją, która każdy taki 
wniosek opiniuje.      
J. Łożyński powiedział, że sprawa jest trudna, dlatego że intensywność ruchu zmienia się 
w ciągu roku. Latem przybywa kilkanaście tysięcy ludzi korzystających z naszych dróg. 
Społeczeństwo wzbogaciło się. Każdy dysponuje samochodem, często nie tylko jednym.  
Jeżeli mamy cokolwiek zmieniać, to kwestia edukacji, uświadamiania zmiany nawyków i ten 
etap wszyscy przejdziemy, bo społeczeństwa bardziej rozwinięte już to przeszły. Ludzie 
przesiedli się na rowery, hulajnogi, na środki transportu, które nie są uciążliwe dla ruchu 
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miejskiego. Naszych ulic nie wydłużymy, nie poszerzymy, parkingów nie porozciągamy. 
Na chwilę obecną można opracować koncepcję ogólną, aby stworzyć centralne miejsce do 
parkowania, ale to wymaga opracowania strategii na 5-6 lat. I tutaj zadanie ewentualnie dla 
Starosty, Zarządu i władz miejskich, ale nie spodziewajmy się rewolucji, że te wszystkie 
problemy znikną.  
J. Karpiński stwierdził, że na czas remontu trzeba pozbawić części społeczeństwa 
samochodów. 
Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca Rady przedstawiła interpelację złożoną przez radnego J. Łożyńskiego 
w sprawie wprowadzenia ruchu dwukierunkowego na ulicy Traugutta w Giżycku na czas 
trwania prac remontowych na Alei 1 Maja w Giżycku. Interpelacja została przekazana 
Staroście i została rozpatrzona pozytywnie.  
Interpelacja znajduje się w teczce: BR.0003 „Wnioski i interpelacje radnych”. 

Innych interpelacji i zapytań nie było.   

 
Ad. 6. Wnioski i oświadczenia radnych. 

J. Łożyński wrócił do sprawy zabytkowego mostu obrotowego i rozwiązań technicznych, 
które zostały tam zastosowane. Wydawać by się mogło, że sprawa jest zakończona, ale nie 
jego zdaniem. Dobrze, że Zarząd dostrzegł istniejący problem. Rejestracja pojazdów 
przekraczających parametry wysokości naświetliła tylko wagę problemu. Na profilu 
społecznościowym Wicestarosty są filmy, które obrazują rozmiar w zasadzie tragedii. Przez 
most przeprawiają się TIR-y omijając zawieszone przeszkody. Dwa lata temu złożył 
interpelację. Rozwiązanie na poziomie koncepcyjnym polegało na zupełnie czymś innym. 
Należało rejestrować przekraczanie nośności, bo to ten parametr jest szkodliwy dla mostu. 
Ograniczenie wysokości jest mniej zasadne. Druga sprawa to jest wrażliwość na cechę 
zabytkową tego mostu. W tej chwili ten most ginie wobec wszystkich pomontowanych tam 
oznakowań, urządzeń. Muszą sobie zdać sprawę, że most jest pewną identyfikacją nie tylko 
naszego miastu ale i regionu. To jest obiekt zabytkowy, historyczny, o którym bardzo dużo 
ludzi słyszy i jest zainteresowanym, żeby go odwiedzić. Na początku XX wieku kunszt 
inżynierski budowniczych tego obiektu pozwolił na to, że ten most funkcjonuje do dzisiaj. 
Muszą mieć wrażliwość tego co robią, co planują, co projektują odnośnie mostu. To, że 
zostało zastosowane takie rozwiązanie to bardzo dobrze, bo jest to jakieś rozwiązanie 
i pewnie pozwoli skutecznie ścigać tych, którzy w sposób drastyczny jeżdżą po moście.  
Starosta stwierdził, że jest to permanentna praca szukanie optymalnych rozwiązań. Na razie 
skupią się na tym, co jest bardziej realne, bo pytanie dlaczego TIR znalazł się w tym miejscu. 
Tak poprowadziła nawigacja. Działania nasilą na kontakcie z autorami nawigacji, żeby 
spowodować zmianę kierunku, bo wszystkie nawigacje kierują na most obrotowy. Od lat 
zastanawiali się jak tą nośność uchwycić, w którym miejscu. To są kwestie techniczne. Będą 
działać i permanentnie szukać optymalnych rozwiązań.  
Przewodnicząca Rady złożyła sprawozdanie z pracy radnych:  
• M. Dolecka uczestniczyła czynnie w Koncercie Charytatywnym „Podaj dłoń Ukrainie” 

organizowanym w Cerkwi Greckokatolickiej w Wydminach; brała udział w spotkaniu 
z Kierownikiem Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wydminach dotyczącym 
wprowadzenia seniorom tzw. „opaski życia”, zwrócono się do radnej o pomoc 
w rozpropagowaniu akcji wśród seniorów; uczestniczyła również w zebraniu zespołu 
organizującego obchody „Dni Rodziny” w Wydminach, zgłosiła swój akces przy 
organizacji tego święta.  

• M. Łepicka-Gij brała udział w spotkaniach ze Stowarzyszeniem Nasze Talki, które 
w zamyśle miały utworzenie Dom Małego Uchodźcy w formie pieczy zastępczej, 
w spotkaniu udział brał również Dyrektor PCPR Z. Piestrzyński; praca w formie 
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wolontariatu w sklepie charytatywnym w Giżycku z pomocą dla obywateli Ukrainy; 
prowadziła zbiórkę odzieży, żywności w Wydminach na rzecz organizatora Związek 
Ukraińców w Polsce – koło w Wydminach i Giżycku oraz organizacją transportów 
zebranej pomocy na Ukrainę; prowadziła rozmowy z przedstawicielami stowarzyszeń 
wędkarskich w sprawie organizacji społecznej służby rybackiej na terenie Giżycka; 
współorganizowała Koncert Charytatywny „Podaj dłoń Ukrainie” zorganizowanym przez 
parafię greckokatolicką w Wydminach; w imieniu Rady uczestniczyła w spotkaniu 
przedświątecznym w 15 Giżyckiej Brygadzie Zmechanizowanej w Giżycku z dowódcą 
płk. Piotrem Fajkowskim oraz oficerami brygady garnizonu Giżycko i Orzysz. 

• B. Kurowicka organizacja zakupu i transportu pomocy dla Ukrainy z funduszy zebranych 
przez radnych Rady Powiatu w Giżycku w kwocie 2950 zł. Zakupiono odzież 
i wyposażenie dla służb cywilnych obrony terytorialnej organizowanej przez samorządy 
ukraińskie  

Innych wniosków i oświadczeń nie zgłoszono.            

 
Ad. 7. Informacja o składnikach, wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w 2021 r. 

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

Powiat Giżycki.  
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że materiał był przedmiotem pracy Komisji, 
w szczególności Komisji Spraw Społecznych i Edukacji. Zapytała, czy radni mają jeszcze 
uwagi i pytania do przedstawionego materiału.     
E. Januszkiewicz stwierdziła, że średnie wynagrodzenia nauczycieli nie zmieniły się od  roku 
2020, ponieważ kwota bazowa, której pochodną są te średnie nie została zwiększona 
w ustawie budżetowej na rok 2021 i 2022. Te średnie wynagrodzenia nauczycieli nie 
oznaczają, że każdy nauczyciel danej kategorii awansu zawodowego zarabia tyle, ile mamy 
w tych tabelkach. I mamy taką sytuację, że nauczyciel stażysta z wykształceniem wyższym 
z przygotowaniem pedagogicznym zarabia 2940 zł brutto, gdy minimalne wynagrodzenie od 
1 stycznia br. wynosi 3010 zł. W związku z tym uważa, że zapowiadany przez rząd wzrost 
wynagrodzeń od 1 maja br. nauczycieli jest jak najbardziej zasadny.  
J. Łożyński poprosił, żeby Zarząd przy następnej okazji rozszerzył informację i określił 
medialną wynagrodzeń. Średnia świadczy, że wymagany poziom jest osiągnięty. Natomiast 
nie mamy informacji, jaki jest rozrzut rzeczywistych wynagrodzeń, bo one mogą się od tej 
średniej mocno odchylać. Medialna dałaby informację bliżej rzeczywistości. Medialna to jest 
wartość środkowa, czyli ilu jest ponad i ilu jest poniżej. Ona będzie na pewno inna niż 
średnia, która w zasadzie o niczym nie informuje. Informuje, że organ prowadzący wypełnia 
obowiązek.  
Starosta stwierdził, że przedstawiona informacja to obowiązek wynikający z ustawy i ustawa 
określa, co ma przedstawiać.      
Innych uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż Rada Powiatu przyjęła informację do wiadomości.  

 
Ad. 8. Sprawozdanie Powiatowego Rzecznika Konsumentów za rok 2021. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o uwagi i pytania do przedstawionego 
sprawozdania.    
M. Mieńko podziękował za tak szerokie opracowanie. Zwrócił uwagę, że w roku 2021 było 
ponad 800 interwencji Powiatowego Rzecznika Konsumentów, gdzie był to czas pandemii. 
Zwrócił się do Starosty, żeby pomyślał o zwiększeniu wynagrodzenia dla Rzecznika.  
M. Lemecha powiedział, że wobec częstych przypadków nieuzasadnionej podwyżki cen 
konsumenci są poszkodowani w związku z tym zaproponował, aby Rzecznik w gronie innych 
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rzeczników w Polsce rozpoczęła ścieżkę legislacyjną ustawy parlamentarnej o maksymalnym 
dopuszczalnym zysku.  
Przewodnicząca Rady dołączyła się do podziękowania za sprawozdanie, które jest na bardzo 
wysokim poziomie i widać w nim codzienną pracę jaką Rzecznik wkłada na rzecz naszych 
mieszkańców-konsumentów.  
Innych uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż Rada Powiatu przyjęła sprawozdanie bez uwag. 
 
Ad. 9. Ocena realizacji „Powiatowego Programu Zapobieganiu Przestępczości oraz 

Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego na lata 2021-2023” w roku 

2021. 
Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że materiał był szczegółowo omawiany na Komisji 
Spraw Społecznych i Edukacji. Zapytała, czy radni mają jeszcze uwagi i pytania 
do przedstawionej oceny.  
M. Nowakowski przy okazji zwrócił uwagę, że Komenda Powiatowa Policji w Giżycku 
wygląda skromnie, delikatnie rzecz ujmując. Pomieszczenia to obraz nędzy i rozpaczy. 
Biurka, szafy lata 50-60. Zapytał, czy jako powiat wspomagamy policję.  
M. Lemecha powiedział, że rozmawiał lat naście i więcej i kierownictwo placówki miało taki 
pogląd, że są powołani do wykonywania konkretnych zadań a nie do zdobywania pieniędzy 
na wystrój swoich pomieszczeń. Myśli, że rzeczywiście tak jest i taka jest kolej rzeczy. Jako 
Rada mogą wystąpić do Wojewody o zwiększenie środków w najbliższych latach, żeby 
doprowadzić to do cywilizacji.  
W. Strażewicz powiedział, że zgadza się z sytuacją, ale odsyła pamięcią do roku powstania 
powiatu i jak cała infrastruktura komendy wyglądała, gdzie strach było wejść. Myśli, że 
dużym błędem z punktu widzenia interesów policji powiatowej było wyprowadzenie budżetu 
policji z budżetu powiatu. Komendant był gospodarzem, miał pulę pieniędzy i decydował na 
co je przeznaczyć.      
J. Łożyński powiedział, że nie mają kompetencji jeżeli chodzi o wspieranie finansowe prac 
remontowych, budowlanych Komendy Policji, ale jako Rada w formie apelu mogą wystąpić 
do ministra właściwego, który odpowiada za tę sytuację. Myśli, że to przynajmniej 
zasygnalizuje, że problem jest istotny, bo tam nie da się pracować, wykonywać obowiązków 
o określonym zakresie. Jest to dramat i urąga ludzkiej przyzwoitości, że ktoś jest zmuszony 
do pracy w takich warunkach.   
T. Szostkowski powiedział, że zgadza się z radnym J. Łożyńskim, bo to jest jedyna droga. 
Muszą to zauważać i do różnych ministrów te sprawy kierować. 
J. Karpiński powiedział, że zarówno powiat jaki i ościenne samorządy mają możliwości 
dofinansowania różnych przedsięwzięć zarówno policji jak i straży na mocy ustaw 
szczególnych.       
Innych uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady podsumowała, że wspólnie ze Starostą przygotują wystąpienie, apel 
o środki finansowe dla naszej Powiatowej Policji na remont i wyposażenie pomieszczeń 
w budynku. 
Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż Rada Powiatu zapoznała się z Oceną i przyjęła bez 

uwag. 

 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2022.  

Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Dochody i wydatki: 
Rozdz.80147 - dotyczy projektu pn. ”Efektywne strategie w edukacji czytelniczej uczniów” 
i wynika z decyzji organizatora projektu o uzupełnieniu działań projektowych po stronie 



7 
 
partnerów z Litwy i Łotwy, którym Powiat Giżycki, jako Lider, ma przekazać środki 
finansowe w kwocie po 3.020 euro.    
Rozdz.85203 – dotyczy środków z 2021 r. pochodzących z dotacji celowej z budżetu państwa 
i przeznaczonych na finansowanie działalności Środowiskowego Domu Samopomocy 
w Rynie, które zostały wydatkowane przezeń niezgodnie z przeznaczeniem i w związku z tym 
podleją zwrotowi.  
Wydatki: 
Rozdz.75045 i rozdz.80102 – zmiany dotyczą zabezpieczenia wydatków na wykonanie 
tablicy informacyjnej projektu polegającego na budowie sali gimnastycznej przy SOSW.  
Rozdz.80195 § 6050 i rozdz.80120 § 6050– zmiana formalna polegająca na zmianie 
klasyfikacji budżetowej (rozdział) zadania inwestycyjnego pn.: Opracowanie dokumentacji na 
remont dachu szkoły I LO (jest: rozdz.80195, winno być: rozdz.80120). 
Rozdz.80195 – zmiany dotyczą projektu pn.: „Strategia umiejętności zawodowych 
w Technikum Nr 1” w celu zabezpieczenia środków na szkolenia nauczycieli i ubezpieczenia 
uczestników.  
Ponadto dokonuje się zmiany nazwy zadania wymienionego w poz.10 Załącznika Nr 3: 
Zadania inwestycyjne (roczne i wieloletnie) przewidziane do realizacji w 2022 r. w ten 
sposób, że słowo: „przebudowa” zastępuje się słowem: „rozbudowa” (po zmianach: 
Opracowanie dokumentacji projektowej na rozbudowę odcinka dr.pow.nr 1823N Sulimy-
Kożuchy Wlk.).   
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji zapoznała się, ale nie opiniowała projektu uchwały.  
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 11, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 6.  

Uchwała Nr XL.245.2022 w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2022 

została podjęta – stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 
Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej 

Giżycko.  
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Uchwała w sprawie pomocy finansowej Gminie Miejskiej Giżycko jest kontynuacją 
wdrażania mechanizmów wsparcia przez Powiat Giżycki dla działań związanych 
z utworzeniem przez Miasto Giżycko nowego podmiotu leczniczego „Giżycka Ochrona 
Zdrowia” sp. z o.o. 
Starosta poinformował, że zgodnie z obietnicą na Komisji Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego odbył rozmowę z Burmistrzem odnośnie naszych obaw i propozycji, żeby 
Miasto samo kupiło sprzęt i użyczyło go szpitalowi. Burmistrz odpowiedział, że chcą 
zachować dokapitalizowanie Spółki ze względu na to, iż obsługa finansowa i prawna Urzędu 
Miejskiego uważa, że mogłoby to być tzw. naruszenie schematów finansowych. Mówiąc 
w skrócie, że jest to podejrzenie o ominięcie płacenia podatków. Mamy inne zdanie, ale licząc 
się z tym, że tam jest taka opinia nie będą działali wbrew, natomiast wykonanie tej uchwały 
będą stopniowali. Na razie mają wniosek miasta, a bardziej szpitala na kwotę ponad 
300 tys. zł i wykonanie uchwały będzie pod zgłoszone zapotrzebowanie na daną kwotę.  
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 
M. Lemecha zapytał Radcy Prawnego, czy wsparcie spółki prawa handlowego przez powiat, 
który nie ma udziałów w tej spółce jest zgodne z prawem. 
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Radcy Prawny odpowiedział, że zgodnie z zawartą umową powiat winien wspierać miasto 
i to miasto jako właściciel dokapitalizuje, przeznacza pieniądze na zakup konkretnych 
urządzeń.   
M. Lemecha powiedział, że jego pytanie nie tak brzmiało, bo jest wskazany cel naszego 
wsparcia finansowego i kogo wspieramy. Jego pytanie, czy jest to zgodne z prawem. To, że 
miasto możemy wspierać jest oczywiste. Na etapie budowania uchwały intencyjnej przed 
kilku laty nie było określenia jaka będzie forma funkcjonowania podmiotu, wszystko było 
możliwe. Chodzi o to, żeby podjąć uchwałę przy właściwej podstawie prawnej. Ma nadzieję, 
że nadzór Wojewody i RIO w razie niezgodności z prawem uprzedzi nas nim zaczniemy 
wykonywać uchwałę.   
Radca Prawny powiedział, że w jego ocenie ten sposób dofinansowania jest zgodny 
z prawem. W ubiegłym roku była podobna uchwała i nie było zastrzeżeń. 
J. Łożyński stwierdził, żeby meandry prawne zostawić fachowcom. Oczywiście należy się 
tym interesować, zapoznawać się z interpretacjami, bo tej wiedzy nigdy dosyć. Natomiast 
tutaj od strony Zarządu chciał uzyskać informacje, jaki jest faktyczny cel, przedmiot tego 
dofinansowania. Uzyskał informację, ale uwzględniając tajemnice przedsiębiorstwa, jego 
strategię może tylko podzielić się wiedzą ogólną, że cel jest szczytny, publiczny i zasadny. 
Przynajmniej część tego dofinansowania przeznaczona jest na innowacyjną metodę leczenia. 
Bardzo fajne rozwiązanie, na pewno wielu mieszkańców naszego powiatu z tego skorzysta 
i jest za przyjęciem uchwały.  
Przewodnicząca Rady przypomniała, że jest to zobowiązanie, które podjęli rozmawiając 
o przyszłości szpitala i współpracy z Miastem Giżycko i swoje zobowiązanie wypełniają.       
Innych uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 1.  

Uchwała Nr XL.246.2022 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej 

Giżycko została podjęta – stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 
Ad. 12. Sprawy różne. 

Przewodnicząca Rady: 

• przypomniała, że 2 maja to ostateczny termin złożenia oświadczeń majątkowych,  
• poinformowała o pismach, które wpłynęły do Biura Rady:  

- oświadczenie Rady Miejskiej w Giżycku, które jest wyrazem solidarności 
z mieszkańcami miasta partnerskiego Dubna, jak również całej Ukrainy,  
- uchwała RIO mówiąca o pozytywnym zaopiniowaniu sprawozdania z wykonania 
budżetu wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.   

Innych spraw nie zgłoszono.  

 

Ad. 13. Zamknięcie sesji.   
Wobec wyczerpania porządku obrad XL sesji o godz. 17:19 Przewodnicząca Rady zamknęła 
obrady.   
Pełny przebieg obrad został zamieszczony na nośniku informatycznym i stanowi integralną 
część protokołu.   
 

Protokołowała                                                                      Przewodnicząca Rady Powiatu  

 

Agnieszka Jarocka                Monika Łępicka-Gij  


